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Protokół Nr XXXVI/13 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 30 grudnia 2013 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 11:00 otworzył 

XXXVI/13 sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Robert Biskupiak, Grzegorz Bruski. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radny Rady Powiatu w Pile 

Stanisław Jendrzejewski, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor 

Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Karol 

Tatera, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek, sołtysi oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXXV/13 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 29 listopada 2013 r.  
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Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad 

XXXVI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Poinformował, że w międzyczasie pracowały Komisje Rady Miejskiej. Została 

zaproponowana jedna zmiana do porządku obrad: wprowadzenie punktu dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o.o. 

 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o.o. (po punkcie dziewiątym). 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie porządek obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz  

z wprowadzoną zmianą. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy  

z Organizacjami Pozarządowymi na 2014 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2013-2023. 

9. Rozpatrzenie zmian w budżecie Gminy na rok 2013. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o.o. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wzorów druków informacji i deklaracji podatkowych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2014-2024. 

14. Uchwalenie budżetu Gminy na 2014 rok. 

15. Przyjęcie planu pracy Rady na 2014 rok. 

16. Rozpatrzenie informacji o przyjętym programie obchodów jubileuszu 700-lecia 

Łobżenicy. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 listopada 2013 r. do 30 grudnia 

2013 r. 

Poinformował, że w dniu 6 grudnia 2013 r. odbył się pierwszy przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż działki niezabudowanej w Ratajach o powierzchni 1,34 ha. Cena wywoławcza 

wynosiła 56 500,00 zł., a cena uzyskana w przetargu 86 850,00 zł. 
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Powiedział, że w dniu 20 grudnia 2013 r. odbył się przetarg na sprzedaż lokali w budynku 

byłego internatu w Łobżenicy oraz działek w Trzeboniu i Liszkowie.  

Oznajmił, że dokonano sprzedaży działki niezabudowanej o powierzchni 0,85 ha położonej  

w Trzeboniu. Cena wywoławcza wynosiła 34 000,00 zł, a cena uzyskana w przetargu 

49 000,00 zł. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w miesiącu grudniu zostały podpisane 

umowy dotyczące małych projektów: 

- zorganizowania przestrzeni rekreacyjnej w miejscowości Witrogoszczy-Kolonia, 

- dofinansowania zakupu witaczy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji 

zadań w okresie międzysesyjnym. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej.   

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos.  

 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 19 grudnia 2013 r. przyjęto 

informację Starosty o pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

Oznajmił, że Rada Powiatu w Pile podjęła uchwałę: 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2013-2023, 

- zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu powiatu na rok 2013, 

- w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2013 roku nie wygasają z upływem roku 

budżetowego, 

- w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2014-

2023. 
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Radny Kazimierz Wasiak powiedział, że została podjęta również uchwała budżetowa na 2014 

rok. Dochody budżetowe mają wynieść prawie 140 milionów złotych,  

a wydatki nieco ponad 138 milionów złotych. Nadwyżka budżetowa zostanie przeznaczona 

na spłatę kredytów i zobowiązań. Uchwała budżetowa nie została przyjęta jednogłośnie. 

Troje radnych głosowało przeciwko, a czterech wstrzymało się od głosu. Zarząd Powiatu nie 

uwzględnił w wydatkach budżetowych oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

przebudowy drogi Kruszki-Kijaszkowo.  

Powiedział, że dużą część budżetu stanowią wydatki oświatowe. Zaznaczył, że subwencja 

wystarcza na utrzymanie szkół podlegających Powiatowi Pilskiemu. Na realizację inwestycji 

drogowych przeznaczono 3 miliony złotych. Ponadto planowane jest rozpoczęcie budowy 

hali sportowej przy jednej ze szkół ponadgimnazjalnych w Pile.  

Następnie radny Kazimierz Wasiak poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile 

podjęto również uchwałę: 

- w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form 

kształcenia nauczycieli w roku budżetowym 2014, 

- w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Pilski oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów, 

- w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie umowy  najmu z dotychczasowym najemcą 

pomieszczeń, w budynku administracyjnym w Pile  przy al. Niepodległości 33/35, 

- w sprawie przyznania dotacji celowej dla Szpitala Specjalistycznego w Pile - kwota 

20 000,00 zł przeznaczona jest na remont kaplicy znajdującej się w placówce, 

- zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa Powiatowego  w 

Pile, 

- w sprawie upoważnienia dla Zarządu Powiatu w Pile do złożenia wniosku o dofinansowanie 

projektu polegającego na remoncie kotłowni przy szpitalu powiatowym w Wyrzysku - 

szacunkowy koszt przedsięwzięcia wynosi około 2 milionów złotych, 

- w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2014, 

- w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Pile. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 był przedmiotem analizy podczas posiedzeń 

Komisji Rady w Łobżenicy. 
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Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Zdzisławę Bosak o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 nie był uchwalony podczas poprzedniej sesji, 

ponieważ wystąpiły w nim błędy merytoryczne. Zostały one poprawione.  

Oznajmiła, że Komisja wnioskuje o przyjęcie programu z zastrzeżeniem dokonania analizy, 

ile dzieci będzie mogło uczęszczać do świetlicy socjoterapeutycznej w Witrogoszczy. 

Dostrzegła brak zabezpieczenia środków na zatrudnienie psychologa. 

Zwróciła również uwagę na to, aby w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica pojawiła się zakładka poświęcona Pełnomocnikowi Burmistrza Łobżenicy 

do spraw Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Uzależnień. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag odczytał brzmienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2014. Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXVI/245/13 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2014, która stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Łobżenica z organizacjami pozarządowymi na 2014 rok był przedmiotem analiz Komisji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Powiedział, że zgodnie z przepisami ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie Rada Miejska jest zobowiązana uchwalić roczny program współpracy  
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z organizacjami pozarządowymi. Ponadto istnieje możliwość podejmowania wieloletnich 

programów. 

Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Zdzisławę Bosak o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że program współpracy Gminy Łobżenica z organizacjami pozarządowymi na 

2014 rok nie został uchwalony podczas ostatniej sesji, ponieważ pojawiły się w nim 

nieścisłości oraz zabrakło konsultacji społecznych.  

Poinformowała, że konsultacje zostały przeprowadzone poprzez zamieszczenie projektu 

programu na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Dodała, że nieścisłości, które pojawiły się w dokumencie, zostały usunięte. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXVI/246/13 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Łobżenica  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014 rok”, która stanowi 

załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie: „Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

GMINY ŁOBŻENICA na lata 2013 - 2023” był rozpatrywany podczas posiedzeń Komisji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Oznajmił, że jest to dokument strategicznego planowania.  

 

Wobec braku uwag odczytał brzmienie projektu powyższej uchwały i poddał go pod 

głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/247/13 w sprawie: „Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej GMINY 

ŁOBŻENICA na lata 2013 - 2023”, która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok” został 

doręczony radnym oraz był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

Poinformował, że powstała propozycja wprowadzenia dodatkowego zapisu do projektu 

uchwały. Poprosił panią Skarbnik o jej przedstawienie. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Powiedziała, że propozycja pana Burmistrza dotyczy zmiany w planie wydatków 

budżetowych. Kwota 25 000,00 zł ma zostać przeznaczona na pokrycie kosztów drugiej 

części monografii Łobżenicy w związku z obchodami 700-lecia miasta. Powyższa zmiana 

spowoduje zwiększenie wydatków w rozdziale promocja jednostek samorządu terytorialnego 

oraz zmniejszenie wydatków w rozdziale dotyczącym planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

Oznajmiła, że w wyniku przyjęcia poprawki zmienią się niektóre zapisy w paragrafie  

1 projektu uchwały: 

- w punkcie 3 kwota 226 224,00 zł zostanie zastąpiona kwotą 251 224,00 zł, 

- w punkcie 4 kwota 234 577,00 zł zostanie zastąpiona kwotą 259 577,00 zł. 

Zostanie również dodany odpowiedni zapis w uzasadnieniu uchwały.   

Treść autopoprawki do projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok” 

stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy kwota 25 000,00 zł stanowi całość kosztów monografii Łobżenicy. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odpowiedział, że jest to połowa kosztów monografii. Poinformował, że w związku  

z zainteresowaniem oraz zbyt małym nakładem nastąpi również wznowienie pierwszej części 

monografii Łobżenicy, wydanej w 1993 r.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała o wielkość nakładu monografii.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że 1 000 sztuk.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poprosiła o informację na temat sposobu dystrybucji.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odpowiedział, że monografia zostanie rozpowszechniona bezpłatnie, za potwierdzeniem 

odbioru. W każdej rodzinie powinien znaleźć się jeden egzemplarz książki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały w sprawie: 

„Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”, polegającą na przeznaczeniu kwoty 25 000,00 zł na 

pokrycie kosztów drugiej części monografii Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła autopoprawkę.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie Gminy na 2013 rok”. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/248/13 w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”, która stanowi 

załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie: podwyższenia kapitału 

zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o. o. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Poinformowała, że Gmina dofinansowała zakup pomp do hydroforni w wysokości  

40 000,00 zł. Jeden udział w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Łobżenicy sp. z o. o. ma wartość nominalną 1 984,00 zł. Kwota 40 000,00 zł daje niecałe 

21 udziałów. 

Oznajmiła, że w uchwale w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok” zostało 

przyznane dofinansowanie w wysokości 1 664,00 zł, aby uzyskać wielkość 21 udziałów. 

Łącznie kapitał Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o. o. 

zwiększy się o kwotę 41 664,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyższej sprawie.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/249/13 w sprawie: podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy sp. z o. o., która stanowi 

załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że łączna kwota wydatków budżetu Gminy, które nie wygasają w 2013 r.  

z upływem roku budżetowego wynosi 1 100 000,00 zł. Dotyczy ona budowy ulic  

w Łobżenicy po kanalizacji. Termin realizacji zadania upływa z dniem 30 czerwca 2014 r. 
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Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyższej sprawie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/250/13 w sprawie: „Wydatków budżetu miasta i gminy Łobżenica, które  

w roku 2013 nie wygasają z upływem roku budżetowego”. 

Uchwała stanowi załącznik numer 10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że w związku ze zmianą podstawy prawnej wystąpiła potrzeba korekty obecnie 

obowiązujących formularzy podatkowych. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/251/13 w sprawie: „Określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych”, która stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie: „Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

GMINY ŁOBŻENICA na lata 2014-2024” łączy się z planem finansowym Gminy na 2014 

rok. Oznajmił, że zapisy Wieloletniej Prognozy Finansowej pokazują możliwości kredytowe 

Gminy, możliwości spłaty zadłużenia i wartości progowe związane z ustawą o finansach 

publicznych. W projekcie uchwały zostały również wpisane zadania inwestycyjne 

przeznaczone do realizacji w kolejnych latach budżetowych. 

Poinformował, że czas obowiązywania Wieloletniej Prognozy Finansowej ustalany jest na 

podstawie okresu, w którym Gmina Łobżenica będzie spłacać zaciągnięte zobowiązania.  

Jest to dokument planowania strategicznego. Dodał, że wydatki bieżące nie mogą być wyższe 

niż dochody bieżące. 
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Przedstawił postanowienia Uchwały Nr SO-0957/33/13/Pi/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2013 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łobżenica. 

Powyższy dokument stanowi załącznik numer 12 do protokołu.  

 

Następnie wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poddał pod 

głosowanie projekt powyższej uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/252/13 w sprawie: „Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej GMINY 

ŁOBŻENICA na lata 2014-2024”, która stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w trakcie prac nad projektem uchwały budżetowej na 2014 rok zostały 

wypracowane propozycje poprawek. 

 

Zaproponował następujący schemat realizacji tego punktu obrad: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie projektu budżetu.  

b) Przedstawienie stanowisk Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy, dyskusja. 

c) Głosowanie poprawek do projektu budżetu. 

d) Podjęcie uchwały budżetowej na 2014 rok. 

 

Ad. a 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Odczytał Uchwałę Nr SO-0951/52d/13/Pi/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o możliwościach sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta  

i Gminy Łobżenica na 2014 r. Stanowi ona załącznik numer 14 do protokołu. 

Następnie przedstawił postanowienia Uchwały Nr SO-0952/33/13/Pi/2013 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2013 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 

2014 rok. Powyższy dokument stanowi załącznik numer 15 do protokołu.  
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Ad. b 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w sprawie 

projektu uchwały budżetowej na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Powiedział, że „przystępując do analizy projektu budżetu przedstawionego przez Burmistrza 

Radzie Miejskiej zdawaliśmy sobie sprawę z tego, że przed naszą gminą są trudne zadania  

w 2014 r., że stoimy przed koniecznością skutecznego rozwiązywania wielu istotnych 

problemów społeczno- gospodarczych”.  

Oznajmił, że ważną kwestią jest racjonalne wydatkowanie coraz bardziej ograniczonych 

środków finansowych w celu zaspokojenia różnorodnych potrzeb mieszkańców.  

Zwrócił uwagę na współodpowiedzialność radnych za realizację budżetu. Dostrzegł wpływ 

skutków kryzysu gospodarczego na sytuację samorządu. Według radnego oznacza to 

zmniejszenie wpływów z podatków, ograniczenie dotacji, zwiększenie wydatków w sferze 

społecznej, zachwianie równowagi i właściwej korelacji pomiędzy dochodami i wydatkami. 

Stwierdził, że analiza projektu budżetu nie powinna opierać się na „cięciach środków”, ale na 

przekonaniu radnych o potrzebie realizacji danych zamierzeń. 

Następnie radny Piotr Łosoś powiedział, że prognoza dochodów budżetowych na 2014 rok 

została opracowana w oparciu o analizy przewidywanego wykonania dochodów w bieżącym 

roku oraz na podstawie otrzymanych informacji o wysokości subwencji, dotacji, udziału  

w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych. 

Poinformował, że dochody budżetu Gminy w 2014 roku mają wynieść 27 451 520,29 zł. 

Przedstawił strukturę dochodów: 

- dochody własne 5 546 783,29 zł, 

- dochody majątkowe 1 650 000,00 zł,  

- subwencje 13 914 572,00 zł,  

- dotacje celowe 3 512 825,00 zł, 

- udziały z podatku PIT i CIT 2 827 340,00 zł. 

Stwierdził, że „poddając analizie poziom i strukturę dochodów własnych naszej gminy należy 

zwrócić uwagę, że jest ona ściśle uzależniona od naszej lokalizacji i bazy ekonomicznej, od 

naszego potencjału. Wysokość dochodów zaprezentowana w projekcie budżetu została 
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wyliczona z dużą ostrożnością i należy przyjąć, że zostaną one w tej wysokości 

zrealizowane”.  

Według radnego bardzo ważnym źródłem dochodów są środki zewnętrzne. Sposobem na 

zwiększenie dochodów budżetowych jest np. sprzedaż mienia komunalnego.  

Oznajmił, że „analizując prognozowane dochody budżetowe należy zwrócić uwagę, że Rada 

Miejska podejmując uchwałę dotyczącą wysokości stawek podatkowych na 2014 rok 

kierowała się racjonalizmem i zrozumieniem dla całej naszej wspólnoty samorządowej. 

Wysokość opłat podatkowych, w tym wysokość podatku rolnego uwzględnia w naszej gminie 

trudną sytuację finansową.”  

W kolejnej części swojej wypowiedzi radny Piotr Łosoś poruszył kwestię wydatków 

budżetowych. W 2014 r. mają one wynieść 27 614 883,29 zł, w tym wydatki bieżące  

24 014 192,29 zł, a wydatki majątkowe 3 600 691,00 zł.  

Poinformował, że planowana wielkość deficytu budżetu Gminy to 163 363,00 zł. Zostanie on 

sfinansowany przychodami z kredytu. Przychody budżetu mają wynieść 1 000 000,00 zł,  

a rozchody budżetu 836 637,00 zł. 

Stwierdził, że „na gminie spoczywa obowiązek realizacji szerokiego zakresu zadań 

bieżących, stanowiących zasadnicze obciążenie budżetu. Możliwości finansowania tych 

zadań są niewspółmiernie niskie w stosunku do skali istniejących potrzeb. W tych warunkach 

przed władzami gminy stoi duże wyzwanie wzrostu efektywności wydatków bieżących”. 

Zwrócił uwagę na dużą wielkość wydatków w dziale 801 - Oświata i wychowanie, które 

stanowią 53,35%  ogółu wydatków budżetowych. Oświadczył, że według radnych przy 

spadku liczby uczniów nie może wzrastać zatrudnienie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji stwierdził, że 

edukacja jest najważniejszą dziedziną życia społecznego. Podkreślił znaczenie optymalizacji 

kosztów przy założeniu wysokiego poziomu kształcenia.  

Stwierdził, że głównym celem strategii rozwoju oświaty powinno być: 

- zapewnienie wysokiego poziomu kształcenia dzieci i młodzieży,  

- wyrównanie szans edukacyjnych wszystkich uczniów,  

- zapewnienie odpowiednich warunków nauki, wychowania, opieki oraz bezpieczeństwa, 

- optymalizacja i racjonalizacja kosztów funkcjonowania oświaty. 

Powiedział, że „analizując zadaniowy projekt wydatków budżetowych na 2014 rok 

stwierdzono, że w celu racjonalizacji wydatków bieżących niezbędne wydaje się bieżące 

prowadzenie w gminnych jednostkach organizacyjnych analizy wydatkowanych środków 

finansowych w ramach kontroli zarządczej”. 
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Następnie radny Piotr Łosoś poinformował, że wydatki majątkowe w 2014 r. zostały 

zaplanowane w wysokości 3 600 691,00 zł.  Oznajmił, że w przyszłym roku nastąpi realizacja 

zadań z zakresu: 

- kanalizacji i wodociągowania gminy oraz gospodarki odpadami w kwocie 550 000,00 zł, 

- drogownictwa na kwotę 1 602 691,00 zł, w tym: rewitalizacja pomnika na Placu Wolności, 

budowa dróg na Osiedlu przy ul. Złotowskiej i Osiedlu Leśnym w Łobżenicy, 

- kultury fizycznej w wysokości 550 000,00 zł - przebudowa stadionu sportowego imienia 

Alojzego Graja, 

 - kultury i ochrony dziedzictwa narodowego w wysokości 500 000,00 zł - rozbudowa świetlic 

wiejskich w miejscowościach Izdebki, Ferdynandowo, Topola i Trzeboń, 

- turystyki w kwocie 148 000,00 zł - zadania dotyczące plaży w Trzeboniu oraz Gródku 

Krajeńskim. 

Przytoczył wnioski dotyczące projektu budżetu Gminy na 2014 rok, które zostały 

wypracowane podczas wspólnych posiedzeń Komisji Finansowej i Komisji Oświaty: 

- należy opracować informację dotyczącą kosztów oraz zakresu rekultywacji wysypiska 

odpadów w Luchowie oraz przeprowadzić wizję tego terenu z udziałem radnych, 

- należy dokonać analizy dotyczącej potrzeb w zakresie uruchomienia świetlicy 

socjoterapeutycznej w Witrogoszczy, 

- członkowie komisji opowiedzieli się za wzrostem wynagrodzeń w 2014 r. dla pracowników 

samorządowych o wskaźnik wzrostu 4%, 

- zmniejszenie o kwotę 30 000,00 zł wydatków przeznaczonych na fundusz premiowy 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół, 

- komisje zaakceptowały przeznaczenie 53 400,00 zł na zakup witaczy, 

- skierowanie 15 000,00 zł na zabezpieczenie wydatków z zakresu pieczy zastępczej oraz 

przeznaczenie 68 000,00 zł na realizację zadań z zakresu drogownictwa. 

Podsumowując swoją wypowiedź radny Piotr Łosoś stwierdził, że „budżet na 2014 rok 

proponowany w kształcie wypracowanym przez Komisje Rady jest planem finansowym 

Gminy zabezpieczającym podstawowe potrzeby w zakresie realizacji zadań własnych, czyli 

należy mieć przekonanie, że jest budżetem odpowiedzialnym, ale także co bardzo ważne 

rozwojowym dla naszego środowiska, ponieważ uwzględnia poważne zadania inwestycyjne”. 

W imieniu swoim oraz radnej Zdzisławy Bosak podziękował członkom Komisji Finansowej  

i Komisji Oświaty za aktywną pracę nad wypracowaniem ostatecznego kształtu projektu 

uchwały budżetowej na 2014 rok.  
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Zarekomendował przyjęcie przez Radę Miejską w Łobżenicy projektu powyższej uchwały. 

Życzył Burmistrzowi Łobżenicy zrealizowania zamierzeń przyjętych w budżecie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Powiedział, że Komisja, której przewodniczy, dokonała również analizy projektu uchwały 

budżetowej na 2014 rok. Oznajmił, że radni uzyskali odpowiedzi na zgłoszone zapytania.  

W imieniu członków Komisji wnioskował o pozytywnie zaopiniowanie projektu powyższej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie projektu budżetu Gminy Łobżenica na 2014 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zgłosiła następujące poprawki do projektu uchwały budżetowej na 2014 rok: 

- zmniejszenie o kwotę 10 000,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, 

rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), paragrafie 4210 - Zakup 

materiałów i wyposażenia, 

- zwiększenie o kwotę 10 000,00 zł środków finansowych przeznaczonych na zasiłki celowe 

w dziale 852 - Pomoc społeczna, rozdziale 85214 - Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe, paragrafie 3110 - Świadczenia społeczne, 

- zmniejszenie o kwotę 3 000,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, 

rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), paragrafie 4360 - Opłaty 

z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej publicznej sieci 

telefonicznej, 

- zmniejszenie o kwotę 2 000,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, 

rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast, miast na prawach powiatu), paragrafie 4370 - Opłaty  

z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w stacjonarnej publicznej sieci 

telefonicznej, 

- zwiększenie o kwotę 5 000,00 zł wydatków dla strażaków za udział w akcjach,  

dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412  

- Ochotnicze Straże Pożarne, paragraf 3020 - Wydatki osobowe niezaliczone do 

wynagrodzeń. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że podczas analizy projektu budżetu Gminy na 2014 rok zastanawiał się, czy nie 

powinien w imieniu społeczeństwa, które reprezentuje jako radny, zagłosować przeciwko.  

Zwrócił uwagę na zbyt małą ilość środków finansowych, która jest przeznaczona dla 

obszarów wiejskich Gminy Łobżenica. Brakuje wizji rozwoju terenów wiejskich. Według 

radnego wyremontowane świetlice wiejskie nie pozwolą przekonać młodych mieszkańców, 

aby pracowali w rolnictwie. Stwierdził, że słaba kondycja rolnictwa wpłynie na sytuację  

w przemyśle. 

Oznajmił, że zostały wypracowane tylko niewielkie poprawki do projektu budżetu. Zwrócił 

uwagę na duże wydatki w dziedzinie oświaty. Zapytał, jakie działania zostały podjęte w celu 

poprawy tej sytuacji. Dostrzegł duże potrzeby w zakresie budowy dróg gminnych. Trudno jest 

jednak określić okres, w którym dojdzie do realizacji tych inwestycji. 

Radny Antoni Kapeja dodał, że zagłosuje za projektem budżetu, ale jest on niezadowalający. 

Mieszkańcy Gminy prawdopodobnie będą mieli podobne zdanie w powyższej kwestii. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że są potrzeby dostrzegane przez radnych, które nie zostają ujęte w bieżącym 

czasie w budżecie Gminy. Oznajmił, że radni biorą współodpowiedzialność za desygnowanie 

środków budżetowych. Stwierdził, że „ważne jest to, abyśmy mieli wewnętrzne przekonanie, 

że środki te nie powodują degradacji naszego środowiska zamieszkania, a przyczyniają się do 

poprawy niektórych obszarów funkcjonowania i poprawiają komfort życia mieszkańców tej 

Gminy.” Nie wszystkie potrzeby mogą zostać od razu zaspokojone. 

Według Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy „pewne procesy, które zachodzą  

w rozwoju społeczności powodują to, że w pewne obszary kraju rozwijają się w sposób 

bardziej dynamiczny”, np. wokół dużych miast. Oprócz tego coraz więcej obszarów ulega 

marginalizacji. Możliwość korzystania z wielu usług jest tam utrudniona. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy stwierdził, że Gmina Łobżenica nie 

jest ani bogatym, ani biednym samorządem. Powiedział, że mieści się ona w strategiach 

rozwojowych. Należy mieć jednak świadomość, że trzeba walczyć o środki zewnętrzne. 

Gmina sięga po różne możliwości wsparcia przy tworzeniu potrzebnej infrastruktury. Pytanie 

stanowi fakt, czy podnosi ona jakość życia i stwarza większą szansę na przyszłość. Ważną 

kwestią jest również inwestowanie w kapitał ludzki. 
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Stwierdził, że „plany budżetowe są tylko przełożeniem dokumentów strategicznych jak 

strategia Gminy, wieloletnie prognozy finansowe,”. Dodał, że wiele czynników zewnętrznych 

ma wpływ na sytuację w Gminie Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Powiedział, że projekt budżetu na 2014 rok jest poprawny. „Zabezpiecza on wszystkie 

podstawowe potrzeby w wydatkach bieżących i poważne zadania inwestycyjne.” Według 

radnego problem stanowi efektywność. 

Stwierdził, że „oświata jest warta każdych pieniędzy pod jednym warunkiem, że wyniki 

nauczania w szkołach nie będą niższe od średniej powiatowej”. Dodał, że radni mogą 

zagłosować za każdą propozycją finansową, która przyczyni się do rozwoju oraz 

rozwiązywania powstałych problemów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zamknął dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2014 rok. 

 

Ad. c 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał kolejno pod głosowanie następujące poprawki do projektu uchwały budżetowej na 

2014 rok: 

 

1) Zmniejszenie o kwotę 25 824,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna. 

Poprawka dotyczy rozdziałów: 75011 Urzędy Wojewódzkie, 75023 Urzędy gmin 

(miast i miast na prawach powiatu). 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

2) Zmniejszenie o kwotę 43 201,00 zł wydatków w dziale 801 - Oświata i wychowanie. 

Poprawka dotyczy rozdziałów: 80101 - Szkoły Podstawowe, 80104 - Przedszkola,  

80110 - Gimnazja, 80114 - Zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół, 

80148 - Stołówki szkolne i przedszkolne. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

3) Zmniejszenie o kwotę 21 051,00 zł wydatków w dziale 852 - Pomoc społeczna. 

Poprawka dotyczy rozdziałów: 85212 - Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 

społecznego, 85219 - Ośrodki pomocy społecznej, 85228 - Usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

 

4) Zmniejszenie o kwotę 13 163,00 zł wydatków w dziale 921 - Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego.  

Poprawka dotyczy rozdziałów: 92109 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby,  

92116 - Biblioteki. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

5) Zmniejszenie o kwotę 812,00 zł wydatków w dziale 926 - Kultura fizyczna, rozdziale 

92605 - Zadania w zakresie kultury fizycznej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

6) Zwiększenie o kwotę 15 000,00 zł wydatków z przeznaczeniem na pieczę zastępczą, 

dział 852 - Pomoc społeczna, rozdział 85204 - Rodziny zastępcze.  
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

7) Zwiększenie o kwotę 89 051,00 zł wydatków z przeznaczeniem na rezerwę celową na 

drogi, dział 600 - Transport i łączność, rozdział 60016 - Drogi publiczne gminne. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

8) Przeniesienie kwoty 656,00 zł dotyczącej dokształcania nauczycieli z działu  

801 - Oświata i wychowanie, rozdziału 80146 - Dokształcanie i doskonalenie 

nauczycieli, paragrafu 4300 - Zakup usług pozostałych, do działu 854 - Edukacyjna 

opieka wychowawcza, rozdziału 85446 - Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, 

paragrafu 4300 - Zakup usług pozostałych. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

9) Przeniesienie kwoty 9 000,00 zł dotyczącej opłaty za Izbę Wytrzeźwień z działu  

750 - Administracja publiczna, rozdziału 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), paragrafu 2900 - Wpłaty gmin i powiatów na rzecz innych 

jednostek samorządu terytorialnego oraz związków gmin lub związków powiatów na 

dofinansowanie zadań bieżących, do działu 851 - Ochrona zdrowia, rozdziału  

85154 - Przeciwdziałanie alkoholizmowi, paragrafu 2710 - Dotacja celowa na pomoc 

finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 
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10) Zmniejszenie o kwotę 10 000,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, 

rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), paragrafie  

4210 - Zakup materiałów i wyposażenia. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” 

oraz 2 głosami „wstrzymującymi się”, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

11) Zwiększenie o kwotę 10 000,00 zł środków finansowych przeznaczonych na zasiłki 

celowe w dziale 852 - Pomoc społeczna, rozdziale 85214 - Zasiłki i pomoc w naturze 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe, paragrafie 3110 - Świadczenia 

społeczne. 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

12) Zmniejszenie o kwotę 3 000,00 zł wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, 

rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), paragrafie  

4360 - Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej 

publicznej sieci telefonicznej oraz zmniejszenie o kwotę 2 000,00 zł wydatków  

w dziale 750 - Administracja publiczna, rozdziale 75023 - Urzędy gmin (miast, miast 

na prawach powiatu), paragrafie 4370 - Opłaty z tytułu zakupu usług 

telekomunikacyjnych świadczonych w stacjonarnej publicznej sieci telefonicznej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 4 głosami „wstrzymującymi się”, przyjęła powyższą poprawkę. 

 

13) Zwiększenie o kwotę 5 000,00 zł wydatków przeznaczonych dla strażaków za udział 

w akcjach, dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 

75412 - Ochotnicze Straże Pożarne, paragraf 3020 - Wydatki osobowe niezaliczone do 

wynagrodzeń. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę. 
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Ad. d 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił treść projektu uchwały budżetowej na 2014 rok i następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXVI/253/13 w sprawie uchwały budżetowej na 2014 rok, która stanowi załącznik 

numer 16 do protokołu. 

 

O godzinie 12:37 salę obrad opuściła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, 

Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak, zmniejszając liczbę 

radnych do 11 osób. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do planu pracy Rady Miejskiej  

w Łobżenicy na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Wnioskował o dopisanie następujących pozycji w planie pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy: 

- przyjęcie programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji - w miesiącu styczniu, 

- przyjęcie programu wsparcia dla osób starszych i niepełnosprawnych - w miesiącu lutym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Piotra Łososia. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższy 

wniosek. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej  

w Łobżenicy na 2014 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXVI/254/13 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na 

2014 rok, która stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że radni otrzymali program obchodów 700-lecia miasta Łobżenicy. Zapytał, 

czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy dokument. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła do wiadomości 

program obchodów 700-lecia miasta Łobżenicy, który stanowi załącznik numer 18 do 

protokołu. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w budżecie Gminy na 2014 rok zostały zapisane środki na zakup witaczy. 

Przedstawił projekt witacza, który był przedmiotem dyskusji radnych. Stanowi on załącznik 

numer 19 do protokołu. 

Oznajmił, że w Polsce ma miejsce moda na witacze w kształcie tuby. Zwrócił uwagę na 

możliwość ich łatwego uszkodzenia.  

Powiedział, że promocja Gminy zaczyna się od witacza. Poinformował, że radni ustalili, aby 

w przedstawionym projekcie kolor czerwony został zastąpiony barwą zieloną. Stwierdził, że 

brakuje na nim informacji o Górce Klasztornej. Dodał, że witacze mogą być oryginalne  

i należy poważnie zastanowić się nad tym tematem.  
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że kształtu witacza nie można zmienić. Dodał, że możliwe jest dokonanie 

modyfikacji kolorów. 

 

Ad. 18 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Wnioskował o położenie płytek na ścieżce biegnącej przy parku miejskim, na odcinku od 

schodów do ul. Wodnej. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że dwa tygodnie temu kanalizacja eksploatowana na odcinku Szczerbin-

Kościerzyn Mały-Łobżenica uległa zakorkowaniu. Funkcjonuje ona dopiero od dwóch 

miesięcy. Jest to typowa tłocznia.  

Oznajmił, że przy udrażnianiu kanalizacji okazało się, że w kolektorze znalazło się wiele 

różnego rodzaju rzeczy. Proces oczyszczenia kosztował 6 000,00 zł. Dodatkowo zalana 

została tłocznia. Apelował oto, aby nie wrzucać niepotrzebnych rzeczy do kanalizacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Podziękował wszystkim za współpracę w 2013 r. Oznajmił, że był to rok pracy, która 

przyniosła określone efekty. Powstał Samorząd Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

Realizowane były nowe inwestycje. Gmina Łobżenica poradziła sobie z trwającym kryzysem. 

Stwierdził, że w 2014 r. czekają nas nowe wyzwania. Dodał, że będzie to rok obchodów 

jubileuszu 700-lecia miasta oraz końcowy okres VI kadencji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że budżet na 2014 rok będzie trudny do realizacji. Gmina Łobżenica dopłaca do 

subwencji oświatowej ponad dwa miliony złotych. Oświadczył, że nie ma żadnych 

możliwości dokonania cięć w organizacji szkół. 

Stwierdził, że chciałby pozostawić nauczanie języka niemieckiego w szkołach 

podstawowych. Powyższe przyczyni się do zwiększenia znajomości przez dzieci języków 

obcych. 

Oznajmił, że rozwiązaniem problemów w oświacie jest dokonanie reorganizacji sieci szkół. 

Zwrócił uwagę na nierównomierną liczbę uczniów w oddziałach pomiędzy placówkami 
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oświatowymi w Łobżenicy a szkołami położonymi na terenach wiejskich. Oświadczył, że 

wydatki z tytułu dowozu uczniów do szkół są w chwili obecnej mniejsze niż w przeszłości. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że zostanie przeprowadzona analiza 

nieruchomości gminnych, zwłaszcza gruntów. Działki, na których nie będzie możliwości 

postawienia elektrowni wiatrowych lub przeznaczenia pod działalność przemysłową, zostaną 

wystawione na sprzedaż. 

Stwierdził, że budżet Gminy za 2013 rok nie zostanie wykonany w 100%. Przypomniał, że 

nie udało się sprzedać wszystkich nieruchomości przeznaczonych do zbycia. 

W kolejnej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy poinformował, że program obchodów 

700-lecia miasta nie ulegnie zmianie. Oznajmił, że druga część monografii Łobżenicy, pod 

redakcją profesora Andrzeja Mietza, może ukazać się w drugiej połowie 2014 r. Stwierdził, że 

niewiele miast posiada tak obszerną monografię jak Łobżenica. 

Zwrócił uwagę na duże zaangażowanie członków Komitetu Obchodów 700-lecia Miasta. 

Powiedział, że budżet Gminy nie jest w stanie pokryć wszystkich wydatków związanych  

z jubileuszem Łobżenicy. Zostaną więc poczynione starania w celu pozyskania sponsorów.  

Pan Burmistrz stwierdził, że bez dodatkowych pieniędzy rządowych z przeznaczeniem na 

budowę dróg Gmina nie poradzi sobie z tym zadaniem. Powiedział, że w przypadku 

możliwości uzyskania funduszów na budowę dróg gminnych zostaną podjęte niezbędne 

działania w celu otrzymania dodatkowych środków. Oznajmił, że najpilniejsze potrzeby  

w zakresie drogownictwa to odcinek w Kościerzynie Małym po budowie kanalizacji oraz 

trasa prowadząca do cmentarza w Fanianowie. Dodał, że wniosek o wsparcie finansowe 

remontu dróg osiedlowych w Łobżenicy nie został pozytywnie zweryfikowany. 

Kończąc swoją wypowiedź pan Burmistrz zaprosił w imieniu swoim oraz Przewodniczącego 

Rady Miejskiej na uroczyste wciągnięcie flagi Gminy w dniu 31 grudnia 2013 r. około 

godziny 24:00. 

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 13:20 zakończył obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 


